
 
 

 



 
 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

pƻŘƭŜ ƪƴƛȌƴƝƘƻ ōŜǎǘǎŜƭƭŜǊǳ 5ƻƳƛƴƛƪŀ 
Landsmana 

wŜȌƛŜ Jan Haluza 

V kinech od 12. srpna 2021 

 

 

 



 
 

¢ǾǻǊŎƛ 

{ŎŞƴłǌ ς Jan Haluza 

wŜȌƛŜ ς Jan Haluza 

Producent ς [ǳŘǾƝƪ aŀǊŜőŜƪ όCǊŜǎƘ Lobster) 

Koproducenti - CƭŀƳŜǎƛǘŜΣ /ƛƴŜƳ!ǊǘΣ 5ŀƴŀ ±ƻƭłƪƻǾł, CŞƴƛȄ CƛƭƳ, 

Redemptor 

Kamera ς wŀŘƛƳ {ǘǌŜƭƪŀ 

Hudba ς hƴŘǌŜƧ .ǊƻǳǎŜƪ 

Architekt ς Wŀƴ tƧŜƴŀ bƻǾƻǘƴȇ 

¦ƳŠƭŜŎƪł ƳŀǎƪŞǊƪŀ ς ¢ŜǊŜȊŀ ~ƪŀƭłƪƻǾł 

YƻǎǘȇƳƴƝ ǾȇǘǾŀǊƴƛŎŜ ς tŜǘǊŀ YǊőƳłǌƻǾł 

Zvuk ς tŜǘǊ 2ŜŎƘłƪ 

{ǘǌih ς aŀǊŜƪ hǇŀǘǊƴȇ 

Distributor - CinemArt 

 



 
 

hōǎŀȊŜƴƝ 

Dominik ς WƛǌƝ ałŘƭ 

bŀǘŀǑŀ ς Tereza Ramba 

Igor ς [ǳƪłǑ IŜƧƭƝƪ 

Dominikova matka ς tŀǾƭŀ ¢ƻƳƛŎƻǾł 

5ƻƳƛƴƛƪǻǾ ƻǘŜŎ ς hƴŘǌŜƧ aŀƭȇ 

Matka bŀǘŀǑƛ ς [ǳŎƛŜ .ŜƴŜǑƻǾł 

Otec bŀǘŀǑƛ ς Roman Zach 

±ŀǑŜƪ ς LǾŀƴ [ǳǇǘłƪ 

Nikola ς [ǳŎƛŜ tƻƭƛǑŜƴǎƪł 

Petra ς !ƴŘǊŜŀ IƻŦŦƳŀƴƴƻǾł 

~ŞŦ bŀǘŀǑƛ ς wƻōŜǊǘ WŀǑƪƽǿ 

¢łƶŀ ς [Ŝƴƪŀ IŀƭǳȊƻǾł 

Jehovista ς Wŀƪǳō ±ƻƭłk 

 



 
 

tǌƝōŠƘ 

bŠƪŘȅ Ǿłǎ ȌƛǾƻǘ ƴłƘƻŘƴŠ ŘƻǎǘŀƴŜ Řƻ ǎƛǘǳŀŎŜΣ ƪǘŜǊƻǳ ƴŜőŜƪłǘŜΣ ŀƭŜ ƳǳǎƝǘŜ ǎŜ ǎ ƴƝ ǾȅǊƻǾƴŀǘ Ƨŀƪƻ 
ŎƘƭŀǇΗ bŀǘŀǑŀ ŀ 5ƻƳƛƴƛƪ ǎŜ ƴŜǇƭłƴƻǾŀƴŠ ǎǘŀƴƻǳ ǊƻŘƛőƛΦ bŀǘŀǑŀΣ ǵǎǇŠǑƴł ŘŜǎƛƎƴŞǊƪŀ ƘǊŀőŜƪ ǇǊƻ 
ŘŠǘƛΣ ŘƻƪłȌŜ ǊƻŘƛƴǳ ƭŞǇŜ ŦƛƴŀƴőƴŠ ȊŀōŜȊǇŜőƛǘΣ ŀ ǘŀƪ ǎŜ ŘƻƘƻŘƴƻǳΣ ȌŜ ƘƭŀǾƴƝ őłǎǘ ǇŞőŜ ƻ 
ƴƻǾƻǊƻȊŜƴŎŜ ǇǌŜǾŜȊƳŜ Ƨŀƪƻ ƻǘŜŎ ƴŀ ƳŀǘŜǌǎƪŞ ŘƻǾƻƭŜƴŞ 5ƻƳƛƴƛƪΦ ¢Ŝƴ ǇǌƛǎǘǳǇǳƧŜ ƪ ǵƪƻƭǳ 
s ǇƻƴŠƪǳŘ ƴŀƛǾƴƝ ǇǌŜŘǎǘŀǾƻǳΣ ȌŜ Ƴǳ ǇƻǎƪȅǘƴŜ ŘƻǎǘŀǘŜƪ őŀǎǳ ƴŀǇǎŀǘ ƪƻƴŜőƴŠ ƪƴƛƘǳΣ ƪǘŜǊƻǳ 
ŘƭƻǳƘƻ ǇƭłƴǳƧŜΦ /Ƙȅōŀ ƭłǾƪȅΗ 5ƻƳƛƴƛƪ ƳǳǎƝ ǾȅƴŀƭƻȌƛǘ ǾŜǑƪŜǊƻǳ ǾȅƴŀƭŞȊŀǾƻǎǘΣ ŀōȅ ōŠƘŜƳ 
ǇǊǾƴƝƘƻ Ǌƻƪǳ ǾǻōŜŎ ȊǾƭłŘƴul ǇŞőƛ ƻ ƳŀƭŞƘƻ 2ŜƶƪŀΣ Ȋ ƴƝȌ ǎŜ ŎƘǾƝƭŜƳƛ ǎǘłǾł ōƻƧ ƻ ǇǌŜȌƛǘƝΦ 5Ɲƪȅ 
ǎƻǳȌƛǘƝ ǎ ƳŀƭȇƳ őƭƻǾƝőƪŜƳ ǾǑŀƪ ǘŀƪŞ ƻōƧŜǾƝΣ ƪƻƭƛƪ ǇƻŘƻō ƳǻȌŜ ƳƝǘ ƭłǎƪŀΧ 

V ƘƭŀǾƴƝŎƘ ǊƻƭƝŎƘ ƻǊƛƎƛƴłƭƴƝƘƻ ǇǌƝōŠƘǳ ƻǘŎŜ ƴŀ ƳŀǘŜǌǎƪŞ ŘƻǾƻƭŜƴŞ ǎŜ ǎŜǘƪŀƭƛ WLyN a#5[ a 
TEREZA RAMBA. wƻŘƛőŜ 5ƻƳƛƴƛƪŀ ǎƛ ȊŀƘǊŀƧƝ tŀǾƭŀ ¢ƻƳƛŎƻǾł a hƴŘǌŜƧ aŀƭȇΣ ǊƻŘƛőŜ bŀǘŀǑƛ 
[ǳŎƛŜ .ŜƴŜǑƻǾł a Roman Zach. V Ǌƻƭƛ bŀǘŀǑƛƴŀ ƴłǇŀŘƴƝƪŀ ŀ 5ƻƳƛƴƛƪƻǾŀ ǎƻƪŀ ǳǾƛŘƝƳŜ LuƪłǑŜ 
IŜƧƭƝƪŀΣ ŘłƭŜ ǘŀƪŞ [ǳŎƛƛ tƻƭƛǑŜƴǎƪƻǳΣ LǾŀƴŀ [ǳǇǘłƪŀΣ !ƴŘǊŜǳ IƻŦŦƳŀƴƴƻǾƻǳΣ wƻōŜǊǘŀ WŀǑƪƽwa 
ŀ ŘŀƭǑƝΦ 

Film vznikl v ǇǊƻŘǳƪŎƛ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ CǊŜǎƘ [ƻōǎǘŜǊ [ǳŘǾƝƪŀ aŀǊŜőƪŀΣ ƪƻǇǊƻŘǳŎŜƴǘȅ Ƨǎƻǳ 
ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ CƭŀƳŜǎƛǘŜΣ /ƛƴŜƳ!ǊǘΣ 5ŀƴŀ ±ƻƭłƪƻǾł, CŞƴƛȄ CƛƭƳ a RedemptorΦ IƭŀǾƴƝƳ ǇŀǊǘƴŜǊŜƳ 
filmu je televize Nova ŀ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘ !±9Σ distributorem CinemArt. 

αYƻƳŜŘƛŜ ƻōŜŎƴŠΣ ƻōȊǾƭłǑǘŠ Ǉŀƪ ƪƻƳŜŘƛŜ ǎ ǊƻŘƛƴƴƻǳ ǘŜƳŀǘƛƪƻǳΣ ǇŀǘǌƝ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠ ƪ 
ƴŜƧǾȅƘƭŜŘłǾŀƴŠƧǑƝƳ ȌłƴǊǻƳΣ ƪǘŜǊŞ ǘŜƭŜǾƛȊŜ bƻǾŀ ǇƻŘǇƻǊǳƧŜΦ 5ŜƴƝőŜƪ ƳƻŘŜǊƴƝƘƻ ŦƻǘǊŀ ōȅƭ ǇǊƻ 
ƴłǎ ƻŘ Ȋŀőłǘƪǳ Ƨŀǎƴł ǾƻƭōŀΦ bŜƧŜƴ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ƧŘŜ ƻ ƪƻƳŜŘƛƛ ǾŜƭƳƛ ǇƻŘŀǌŜƴƻǳ ŀ ǾǘƛǇƴƻǳΣ ŀƭŜ ƛ 
ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ƧŜƧƝ ǘŞƳŀ ƧŜ ǎǾŠȌƝΣ ƳƻŘŜǊƴƝΣ ƴŜƻƪƻǳƪŀƴŞΦ  {ƭŜŘƻǾŀǘ ǘǊŀƳǇƻǘȅ ƴƻǾƻǇŜőŜƴŞƘƻ ƻǘŎŜ 
5ƻƳƛƴƛƪŀΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ŘƻōǊƻǾƻƭƴŠ ǊƻȊƘƻŘƭ ŘŜƴƴƻŘŜƴƴŠ ǇŜőƻǾŀǘ ƻ ǎǾŞƘƻ ǎȅƴŀΣ ȊŀǘƝƳco jeho 
ǇŀǊǘƴŜǊƪŀ ōǳŘŜ ŎƘƻŘƛǘ Řƻ ǇǊłŎŜΣ ƧŜ ǘǊŀƎƛƪƻƳƛŎƪȅ ǾǘƛǇƴŞΣ ŀƴƛȌ ōȅ ǎŜ ŘƛǾłŎƪȇ ȊłȌƛǘŜƪ ȊƭƻƳƛƭ Řƻ 
ǎƭŜŘƻǾłƴƝ ǇŀǊƻŘƛŜΦ 5ƻƳƛƴƛƪ ȊƪǊłǘƪŀ ƴŜƴƝ ǾȅƳȅǑƭŜƴł ǇƻǎǘŀǾŀΣ ƴŜƴƝ ǘǊŀǇƴŠ ǾȅǳƳŠƭƪƻǾŀƴȇ - je to 
ƴƻǊƳłƭƴƝ ŎƘƭŀǇΣ ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ŀǳǘƻǊ ōƭƻƎƻǾŞ ǇǌŜŘƭƻƘȅΦ 5ǊȌƝƳŜ 5ƻƳƛƴƛƪƻǾƛ ǇŀƭŎŜΥ Ƨŀƪ Ǉǌƛ ǇǊǻŎƘƻŘǳ 
ƴłǎǘǊŀƘŀƳƛ ƻǘŎƻǾǎǘǾƝΣ ǘŀƪ ƛ Ǿ ƪƛƴŜŎƘ ŀ ƴŀ ǘŜƭŜǾƛȊƴƝŎƘ ƻōǊŀȊƻǾƪłŎƘ," ǌƝƪł [Ŝƴƪŀ {ȊłƴǘƽΣ 
ƳŀƴŀȌŜǊƪŀ ǾȇǾƻƧŜ ƻōǎŀƘǳ ¢± bƻǾŀΦ 

Trailer najdete zde: https:// mega.nz/folder/6sEBUAqQ#c5x7gPWJYsKxsi6JMYe4cw  (aktivujte 
ǾƭƻȌŜƴƝƳ ƻ ƘƻǊƴƝƘƻ ƻƪƴŀ ǇǊƻƘƭƝȌŜőŜύΦ 
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bŀ Ǉƻőłǘƪǳ ōȅƭŀ ƪƴƛƘŀ 

Kniha 5ŜƴƝőŜƪ ƳƻŘŜǊƴƝƘƻ ŦƻǘǊŀ ǾȊƴƛƪƭŀ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ ǵǎǇŠǑƴŞƘƻ ōƭƻƎǳΣ ƪǘŜǊȇ ǎǇƛǎƻǾŀǘŜƭ 5ƻƳƛƴƛƪ 

[ŀƴŘǎƳŀƴ ȊŀƭƻȌƛƭ 

s ǇǌƝŎƘƻŘŜƳ ǇǊǾƴƝƘƻ 

ŘƝǘŠǘŜΦ tƻ ǾȅŘłƴƝ Ǿ roce 

2014 se stala bestsellerem 

ŀ Řƻőƪŀƭŀ ǎŜ ŘŀƭǑƝŎƘ 

ǇƻƪǊŀőƻǾłƴƝΦ ½ŀǘƝƳ 

ƴŜƧƴƻǾŠƧǑƝ ƪƴƛƘƻǳΣ ƪǘŜǊƻǳ 

ǾȅŘŀƭƻ ƭŜǘƻǎ ƴŀƪƭŀŘŀǘŜƭǎǘǾƝ 

Euromedia, ƧŜ bŀ ŎƘŀƭǳǇŠ 

s ƳƻŘŜǊƴƝƳ ŦƻǘǊŜƳΣ Ǿ ƴƝȌ 

ǎŜ ǾȅǇǊłǾŠƴƝ ǳƧƝƳł ǇǊłǾŠ 

ǎȅƴ 2ŜƴŠƪΦ ! Ƨŀƪ ǎŜ Ȋ knihy 

rodil film? Popisuje to 

producent [ǳŘǾƝƪ 

aŀǊŜőŜƪ. α½ŀőŀƭƻ ǘƻ 

ƴŠƪŘȅ ǇǌŜŘ ǑŜǎǘƛ ƭŜǘȅΦ YŀƳŀǊłŘ aŀǊŎŜƭ .ȅǎǘǊƻƶ ǇǌŜőŜǘƭ ƪƴƛƘǳ ŀ ǌŜƪƭ, ȌŜ Ƙƻ ōŀǾƝ ŀ abych si ji 

ǇǌŜőŜǘƭ ǘŀƪȅΦ hōŀ ŘǾŀ ƳłƳŜ ŘŠǘƛ, ǳȌƝǾłƳŜ ǎƛ ƧƛŎƘ ǇƭƴȇƳƛ ŘƻǳǑƪȅ ŀ ǇǌŜŘǘƝƳ ƧǎƳŜ ǳȌ ŘŠƭŀƭƛ ~Ǉǳƴǘȅ 

ƴŀ ǾƻŘŠΣ ǘŀƪȌŜ ǘƻ ǘŞƳŀ mi ōȅƭƻ ōƭƝȊƪŞΦ WŜ ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ƻ ƴłǎΣ ƧŜ ǘƻ ȊłōŀǾƴȇ ŀ ƧŜ ǘƻ ŘƻōǊȇΧ tǊǾƴƝ, 

ƪƻƘƻ ƧǎƳŜ ƻǎƭƻǾƛƭƛΣ ōȅƭ WƛǊƪŀ ałŘƭ, z ǘŠŎƘ ǑŜǎǘƛ ƭŜǘ ōȅƭ ǳ ǘƻƘƻ ǳǊőƛǘŠ ǘǌƛ rokyΦ bŀ ǎŎŞƴłǌƝŎƘ ǎŜ 

ǇƻŘƝƭŜƭƛ ǊǻȊƴƝ ǘǾǻǊŎƛΣ ŀƭŜ ǇƻǌłŘ ǘƻ ƴŜōȅƭƻ ƻƴƻΦ /Ɲǘƛƭ ƧǎŜƳΣ ȌŜ ǘƻ ǘŀƪƘƭŜ ƴŜŎƘŎƛ ŀ ȌŜ ǘƻ ƴŜŦǳƴƎǳƧŜ 

ǘŀƪΣ Ƨŀƪ ōȅŎƘ ǎƛ ǇǌŜŘǎǘŀǾƻǾŀƭΣ ŀȌ ǇǌƛǑŜƭ WƛǊƪŀ ŀ ǌŜƪƭΥ αIŜƭŜ ƳłƳ ǇǊƻ ¢ŜōŜ IƻƴȊǳΧά ! ǇǌƛǾŜŘƭ 

Honzu Haluzu a najednou to autorsky bylo taƳΣ ƪŘŜ ƧǎŜƳ ǘŜƴ ǇǊƻƧŜƪǘ ŎƘǘŠƭ ƳƝǘ,ά ǾȊǇƻƳƝƴł 

[ǳŘǾƝƪ aŀǊŜőŜƪ. 

α{ [ǳŘǾƝƪŜƳ aŀǊŜőƪŜƳ ƧǎŜƳ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎƻǾŀƭŀ ƴŀ ŦƛƭƳǳ ~Ǉǳƴǘƛ ƴŀ ǾƻŘŠ ŀ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǘƻ 

ōȅƭŀ ƻōƻǳǎǘǊŀƴƴŠ ǇǌƝƧŜƳƴł ǎǇƻƭǳǇǊłŎŜΣ ƴŜƻŘƳƝǘƭŀ ƧǎŜƳ ŘŀƭǑƝ ƴŀōƝŘƪǳΣ ǎŜ ƪǘŜǊƻǳ ƳƴŜ [ǳŘǾƝƪ 

ƻǎƭƻǾƛƭΦ ¦ ȊǊƻŘǳ ŦƛƭƳǳ ƧǎŜƳ ōȅƭŀ ƻŘ ǵǇƭƴŞƘƻ ȊŀőłǘƪǳΣ ƻŘ ǇǊǾƴƝ ǾŜǊȊŜ ǎŎŞƴłǌŜ ŀ ȊŀȌƛƭŀ ǘŀƪ ǾȇƳŠƴȅ 

ǊǻȊƴȇŎƘ ǘǾǻǊŎǻΦ aŠƭŀ ƧǎŜƳ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴƻǳ ƳŀǊƪŜǘƛƴƎƻǾƻǳ ƴŀōƝŘƪǳΣ ǎŜ ƪǘŜǊƻǳ ƧǎŜƳ ƻǎƭƻǾƻǾŀƭŀ 

ǇƻǘŜƴŎƛłƭƴƝ ǊŜƪƭŀƳƴƝ ǇŀǊǘƴŜǊȅ ŀ Ǌƻƪ Ŏƻ Ǌƻƪ ƧǎŜƳ ǇǌŜǇƛǎƻǾŀƭŀ ǘŜǊƳƝƴ ƴŀǘłőŜƴƝ ŀ ƧƳŞƴƻ ǊŜȌƛǎŞǊŀΦ 

/ƻ Ȋǻǎǘŀƭƻ ǎǘŜƧƴŞΣ ōȅƭƻ ƧƳŞƴƻ ƘƭŀǾƴƝƘƻ ǇǌŜŘǎǘŀǾƛǘŜƭŜ WƛǊƪȅ ałŘƭŀ ŀ ǇǊƻŘǳŎŜƴǘŀ [ǳŘǾƝƪŀ 

aŀǊŜőƪŀ JΦ tǌƝŎƘƻŘŜƳ IƻƴȊȅ IŀƭǳȊȅ Řƻǎǘŀƭ ǇǊƻƧŜƪǘ αǑǙłǾǳά ŀ ǊŜŀƭƛȊŀŎŜ ŦƛƭƳǳ ƧŀǎƴŞ ƳŀƴǘƛƴŜƭȅ 

ŀ ǘŜǊƳƝƴȅΦ .ƻƘǳȌŜƭ ƴłǎ Ȋŀǎƪƻőƛƭŀ ǇŀƴŘŜƳƛŜ ŀ ƧŜƭƛƪƻȌ ǎŜ ŦƛƭƳ ŦƛƴŀƴŎǳƧŜ ȊŜ ǎƻǳƪǊƻƳȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ŀ 

ƴŜƴƝ ƘǊŀȊŜƴ ȊŜ ǎǘłǘƴƝŎƘ ŦƛƴŀƴŎƝΣ ƴŀǎǘŀƭ ǇǊƻōƭŞƳ ǎ ƻǎƭƻǾƻǾłƴƝƳ ǊŜƪƭŀƳƴƝŎƘ ǇŀǊǘƴŜǊǻΦ bŠƪǘŜǌƝ 

z ƴƛŎƘ ōȅƭƛ ǇŀƴŘŜƳƛŎƪƻǳ ǎƛǘǳŀŎƝ ǇŀǊŀƭȅȊƻǾłƴƛΣ ŀƭŜ ƧƛƴƝ ƴłƳ ǇƻƳƻƘƭƛ ŘƻǇƭƴƛǘ ǊƻȊǇƻőŜǘ ŦƛƭƳǳΦ ±ŜƭƳƛ 



 
 

ƴłƳ Ǉƻ ƳŀǊƪŜǘƛƴƎƻǾŞ ǎǘǊłƴŎŜ ǇƻƳƻƘƭ ƛ ŘƛǎǘǊƛōǳǘƻǊ /ƛƴŜƳ!ǊǘΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ǎǘŀƭ ƴŜƧŜƴ ŘƛǎǘǊƛōǳǘƻǊŜƳΣ 

ale i koproducentem filmu, ά ǌƝƪł ƪƻǇǊƻŘǳŎŜƴǘƪŀ 5ŀƴŀ ±ƻƭłƪƻǾł. 

! Ȋŀőŀƭ ǎŜ ǊƻŘƛǘ ŦƛƭƳΧ 

5ŜƴƝőŜƪ ƳƻŘŜǊƴƝƘƻ ŦƻǘǊŀ ƧŜ ŎŜƭƻǾŜőŜǊƴƝƳ ǊŜȌƛƧƴƝƳ ŘŜōǳǘŜƳ Wŀƴŀ IŀƭǳȊȅΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜ ȊłǊƻǾŜƶ ƛ 

ŀǳǘƻǊŜƳ ǎŎŞƴłǌŜΦ 

αbŀ ƴŀōƝŘƪǳ 

ǊŜȌƝǊƻǾŀǘ 5ŜƴƝőŜƪ 

ƳƻŘŜǊƴƝƘƻ ŦƻǘǊŀ ƧǎŜƳ 

ǊŜŀƎƻǾŀƭ ǇƻŘƳƝƴƪƻǳΣ 

ȌŜ ǎƛ ŎƘŎƛ ǎŎŞƴłǌ 

ƴŀǇǎŀǘ ǎłƳ ǇƻŘƭŜ 

ǎŜōŜΣ ŀōȅŎƘ Řƻ ƴŠƧ 

ƳƻƘƭ ƻǘƛǎƪƴƻǳǘ ǇǊłǾŠ 

ǎǾŞ ƻǎƻōƴƝ ǇƻŎƛǘȅ ŀ 

ǇǊƻȌƛǘƪȅ Ȋ ƻǘŎƻǾǎǘǾƝΣ ŀ 

ǇǊƻŘǳŎŜƴǘ [ǳŘǾƝƪ 

aŀǊŜőŜƪ Ƴƛ Ǿ ǘƻƳǘƻ 

Řŀƭ ŀȌ ǇǌŜƪǾŀǇƛǾƻǳ 

ǎǾƻōƻŘǳΣά ǌƝƪł  Jan 

Haluza ŀ ŘƻŘłǾłΦ  αaŠƭ ƧǎŜƳ ŘƻƳŀ ǇǻƭǊƻőƴƝ ƳƛƳƛƴƪƻ ς ǇǊǾƴƝƘƻ Ȋ ƳȇŎƘ ŘǾƻǳ ǎȅƴǻΣ ǘŀƪȌŜ ǘƻ 

ǘŞƳŀ ǇǊƻ ƳŠ ōȅƭƻ ƻǎƻōƴƝ ŀ ǾŜƭƳƛ őŜǊǎǘǾŞΦ 5Ɲƪȅ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ƘƻŘƴŠ ǇǊŀŎǳƧƛ Ȋ ŘƻƳǳΣ ƳƻƘƭ ƧǎŜƳ ōȇǘ 

αǳ ǘƻƘƻϦ ŀǎƛ ǾƝŎΣ ƴŜȌ ōȇǾł ǾŠǘǑƛƴŀ ƴƻǊƳłƭƴŠ ǇǊŀŎǳƧƝŎƝŎƘ ŎƘƭŀǇǻΣ ŀ ƳƛƳƻ ƧƛƴŞ ƧǎŜƳ ȊƧƛǎǘƛƭΣ ȌŜ ǇƻƧŜƳ 

αƳŀǘŜǌǎƪł ŘƻǾƻƭŜƴłϦ ƧŜ ƴŜƧǎǇƝǑ ƳƝƴŠƴ Ƨŀƪƻ ƘƻŘƴŠ ƪǊǳǘȇ ǎŀǊƪŀǎƳǳǎΦ bŜƧǾƝŎ ƳŠ ƴŀ ǘƻƳ 

ǎǘǊŜǎǳƧƝŎƝƳ ŀ ǾȅőŜǊǇłǾŀƧƝŎƝƳ ƻōŘƻōƝ ŀƭŜ ŦŀǎŎƛƴƻǾŀƭƻ ǘƻΣ Ƨŀƪ ǘŜƴ Ƴŀƭȇ ǌǾƻǳŎƝ ǊŀǊŀŎƘ ǊƻȊǑƝǌƛƭ Ǉƻ 

ŎŜƭŞ ƴŀǑƝ ǊƻŘƛƴŠ Ǿƭƴǳ ƭłǎƪȅΣ ǊŀŘƻǎǘƛ ŀ ǇƻǊƻȊǳƳŠƴƝΣ ŀ ǎǇƻƭŜőƴł ǇŞőŜ ƻ ƴŠƧ ƧŜǑǘŠ ǾƝŎŜ ǳǇŜǾƴƛƭŀ 

ǾȊǘŀƘ ǎ ƳƻƧƝ ȌŜƴƻǳΦ ¢ƻ ǇǊƻ ƳŠ Ǉǌƛ ǇǎŀƴƝ ǎŎŞƴłǌŜ ƴŀƪƻƴŜŎ ōȅƭƻ ƘƭŀǾƴƝ ǘŞƳŀ ς ŘƝǘŠ ǎŜ ǎǘŀƴŜ ǘƝƳ 

ǎǳǇŜǊǎƛƭƴȇƳ ƭŜǇƛŘƭŜƳΦ ¢ŀƪȌŜ ƧŀƪƪƻƭƛǾ ƧŜ ǘŜƴ ŦƛƭƳ Ȋ ǾŜƭƪŞ őłǎǘƛ ƻ ǘǊŀƳǇƻǘłŎƘ ǘŀǘƝƴƪŀ ǳǾŠȊƴŠƴŞƘƻ 

Ǿ ōȅǘŠ ǎ ƳŀƭȇƳ řłōƭƝƪŜƳΣ ƳƴƻƘŜƳ ŘǻƭŜȌƛǘŠƧǑƝ ƧŜΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ ƻ ƭłǎŎŜ Ǿ ǘŞ ƴŜƧőƛǎǘǑƝ ǇƻŘƻōŠΦΦΦά 

αHned jak ƧǎŜƳ ƳŠƭ Ǿ ǊǳŎŜ ǘǳ ƭłǘƪǳΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǾŠŘŠƭΣ ȌŜ ŎƘŎƛ WƛǊƪǳ Řƻ ƘƭŀǾƴƝ ǊƻƭŜΦ ¢ƻ ōȅƭŀ 

ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴł ǾƻƭōŀΣ Ǉŀƪ ƭƻƎƛŎƪȅ ǘǊƻǑƪǳ ǇƻȊŘŠƧƛ ǇǌƛǑƭŀ ¢ŜǊŜȊŀΦ aŠ ǾƭŀǎǘƴŠ ŦŀǎŎƛƴǳƧŜ Ƨŀƪ WƛǊƪŀΣ 

ƪǘŜǊȇ ŘŠǘƛ ƴŜƳłΣ ƧŜ ŘƻƪłȊŀƭ ȊǾƭłŘŀǘΦ !ƭŜ ƻƴ ǎŜ ƘƻŘƴŠ ǎǘŀǊŀƭ ƻ ǎǾŞƘƻ ƳƭŀŘǑƝƘƻ ōǊŀǘǊŀΣ ǘŀƪȌŜ ǾȊǘŀƘ 

k ŘŠǘŜƳ ǘǳ ƧŜΦ  ! ¢ŜǊŜȊŀΚ ¢ƻƘƭŜ ƧŜ ƧŜƧƝ ǎƻǳőŀǎƴŞ ǘŞƳŀΣ ǘŀƳ ǘƻ ōȅƭƻ ŀōǎƻƭǳǘƴŠ ŀǳǘŜƴǘƛŎƪȇΧΣά ǌƝƪł 

k ƻōǎŀȊŜƴƝ ƘƭŀǾƴƝŎƘ ǊƻƭƝ [ǳŘǾƝƪ aŀǊŜőŜƪΦ 

 αaȅǎƭƝƳ ǎƛΣ ȌŜ ǎŎŞƴłǌ ǎƛ ǾȊŀƭ Ȋ ƪƴƝȌƪȅ ǘƻΣ Ŏƻ ƳŠƭ ŀ ǎǘŀƭ ǎŜ ŦƛƭƳŜƳΦ ał ǘƻ ǘŀƘ ƴŀ ōǊŀƴƪǳΣ Ƴł ǘƻ 

ŘŠƧ, ŀ ǇǌƛǘƻƳ ǇǌŜǎƴŠ ǘŜƴ ƘǳƳƻǊΣ ƪǾǻƭƛ ƪǘŜǊȇƳǳ ǎŜ blog Dominika Landsmana stal tak 

ǇƻǇǳƭłǊƴƝƳΦ IƻƴȊǳ IŀƭǳȊǳ ȊƴłƳ ŘŜƭǑƝ Řƻōǳ ŀ ǾȌŘȅŎƪȅ ǘƻ ōȅƭ ǇǊƻ ƳŠ ƘƭŀǾƴŠ ǊŜȌƛǎŞǊΣ ǘŜř ǎŜ 

projevil jako fakt dobrej autorΣά ǌƝƪł ǇǌŜŘǎǘŀǾƛǘŜƭ ƘƭŀǾƴƝ ǊƻƭŜ WƛǌƝ ałŘƭ.  



 
 

S ǊŜȌƛǎŞǊŜƳ Wŀƴ IŀƭǳȊƻǳ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎƻǾŀƭ ƴŀ ƧŜƘƻ ǵǎǇŠǑƴŞƳ ƪǊłǘƪŞƳ ŦƛƭƳǳ tǊǾƴƝ ŀƪőƴƝ ƘǊŘƛƴŀΣ 

ƴŀōƝȊƝ ǎŜ ǘŜŘȅ ƻǘłȊƪŀΣ ȊŘŀ Wŀƴ IŀƭǳȊŀ Ƨŀƪƻ ǎŎŜƴłǊƛǎǘŀ ƳȅǎƭŜƭ ƴŀ WƛǌƝƘƻ ałŘƭŀ ƧƛȌ Ǉǌƛ ǇǎŀƴƝΚ αhƴƻ 

ǘƻ ōȅƭƻ ǾƭŀǎǘƴŠ 

ƴŀƻǇŀƪΣ ǇǊƻǘƻȌŜ WƛǊƪŀ 

ałŘƭ ƻōǎŀŘƛƭ ƳŠ Řƻ 

ǊƻƭŜ ǊŜȌƛǎŞǊŀΦ bŀ 

ȊłƪƭŀŘŠ ƴŀǑƝ ǇǌŜŘŜǑƭŞ 

ǎǇƻƭǳǇǊłŎŜ ƴŀ ŦƛƭƳǳ 

tǊǾƴƝ ŀƪőƴƝ ƘǊŘƛƴŀ ƳŠ 

ŘƻǇƻǊǳőƛƭ 

ǇǊƻŘǳŎŜƴǘƻǾƛΣ ŀ Ǉŀƪ ǳȌ 

ǎŜ ǘƻ ǊƻȊƧŜƭƻΦ ½łǊƻǾŜƶ 

si ale nedovedu 

ǇǌŜŘǎǘŀǾƛǘΣ ȌŜ ōȅ ǘǳ Ǌƻƭƛ 

ƘǊłƭ ƪŘƻƪƻƭƛǾ ƧƛƴȇΣά 

ǇǌƛȊƴłǾł ǊŜȌƛǎŞǊΦ WƛǌƝ 

ałdl zase ƻŎŜƶǳƧŜ ŘǻǎƭŜŘƴƻǳ ǊŜȌƛƧƴƝ ǇǌƝǇǊŀǾǳΦ  αtŀƳŀǘǳƧǳ ǎƛ IƻƴȊǳ ƧŜǑǘŠ Ȋ ŘƻōȅΣ ƪŘȅ ƳƻƘƭ 

ƴƻǊƳłƭƴŠ ŎƘƻŘƛǘ ǾŜƴΦ !ƭŜ ȊŀǎŜ ǎƛ ƳȅǎƭƛƳΣ ȌŜ Ƴł ǘǳ ƴŜƧǇƻŎǘƛǾŠƧǑƝ ǇǌƝǇǊŀǾǳ ƴŀ ŦƛƭƳ ƻ ǾȇǊƻōŠ ŀ 

ǾȇŎƘƻǾŠ ŘŠǘƝΦ aŠƭ ǾƭŀǎǘƴŠ ǘŀƪƻǾŜƧ ǘǌƝƭŜǘŜƧ ǿƻǊƪǎƘƻǇΦ YŘƻ ǘƻƘƭŜ ǳŘŠƭłΚ hȌŜƴƛǘ ǎŜ ŀ ǳŘŠƭŀǘ ǎƛ ŘǾŠ 

ŘŠǘƛ ƧŜƴ ƪǾǻƭƛ ǇǌƝǇǊŀǾŠ ŦƛƭƳǳΚ IƻƴȊŀ IŀƭǳȊŀΗά ǘǾǊŘƝ ǎ ǵǎƳŠǾŜƳ WƛǊƪŀ ałŘƭ. 

 

IŜǊŎƛ ƻ ǎǾȇŎƘ ǊƻƭƝŎƘ 

WƛǌƝ ałŘƭ ƻ ǎǾŞ ǇƻǎǘŀǾŠΧ 

5ƻƳƛƴƛƪ ƧŜ ǘŀƪƻǾŜƧ ƭŜƘƪƻȌƛǾƪŀΣ ǾŠƴǳƧŜ ǎŜ ƴƻǾƛƴŀǌƛƴŠΣ ŎƘŎŜ ōȇǘ ǎǇƛǎƻǾŀǘŜƭŜƳ ŀ ƪ ǘƻƳǳ Ƴł ŎƝƭ 

ƻŘƧŜǘ Řƻ !ƴƎƭƛŜ ŀ ǘŀƳ ǎǘǳŘƻǾŀǘ ǘǾǻǊőƝ ǇǎŀƴƝΦ !ƭŜ Ǉŀƪ ȊōƻǳŎƘƴŜ Ƙƻƭƪǳ Ȋ ōŀǊǳΦ hƴ ōŀƭƝ Ƙƻƭƪȅ Ǿ 

ōŀǊŜŎƘ ŘƻŎŜƭŀ őŀǎǘƻΣ jenom ǘŜƴǘƻƪǊłǘ ǘƻ Ƴł ƴłǎƭŜŘƪȅΦ Oōŀ ƳǳǎƝ ǾŠŎ ƴŠƧŀƪ ǌŜǑƛǘΣ ŀ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧŜ ǘƻ 

Ƨƛƴŀƪ ŘƻōǊŜƧ ƪƭǳƪΣ ǘŀƪ ǎŜ ǘƻƳǳ ŎƘŎŜ ǇƻǎǘŀǾƛǘ őŜƭŜƳΣ ŀƭŜ ƴŜŎƘŎŜ ǎ ǘƻǳ Ƙƻƭƪƻǳ ōŜƧǘΦ ±ȅƳȅǎƭƝ ǘŀƪƻǾŜƧ 

ǇŀƪǘΣ ŀōȅ ƴŜōȅƭƛ ǇłǊ ŀ 5ƻƳƛƴƛƪ ƴŜƳŠƭ ƴŀǾȌŘȅ ǘȅ ǊƻŘƛőƻǾǎƪȇ ǇƻǾƛƴƴƻǎǘƛ ǎŜ ǾǑƝƳ ǾǑǳŘȅΦ ! ƧŜǎǘƭƛ ǎŜ 

ǘƻ ǇƻŘŀǌƝΣ ǘƻ ǳǾƛŘƝǘŜΦ 

Χ ƻ ǾȊǘŀƘǳ ƪ ŘŠǘŜm 

aǻƧ ǾȊǘŀƘ ƪ ŘŠǘŜƳ ƧŜ ǳǊőƛǘŠ ƪƭŀŘƴȇΣ ǾȌŘȅŎƪȅ ōȅƭ, ŀ ŘƻƪƻƴŎŜ ǘƻ ǇƻǾŀȌǳƧǳ Ȋŀ ƧŜŘƴǳ z ǾŜƭƪȇŎƘ 

ǾȇƘƻŘΣ Ȋ ŘŠǘƝ őŜǊǇłƳ ŀ ǊƻȊǳƳƝƳ ǎƛ ǎ nima. YƻƴŜŎƪƻƴŎǻ ƳǻƧ ǇǊǾƴƝ ŦƛƭƳΣ ƪǘŜǊȇ ƧǎŜƳ ǘƻőƛƭ Ƨŀƪƻ 

ǊŜȌƛǎŞǊΣ tƻƧŜŘŜƳŜ ƪ ƳƻǌƛΣ ōȅƭ ƻ ŘŠǘǎǘǾƝΣ ǘƻ ǘŞƳŀ ǎŜ ƳŠ ǘȇƪłΣ ƴŜƧŜƴ ƳƻƧŜ ŘŠǘǎǘǾƝ ŀƭŜ ƛ ŘŠǘǎǘǾƝ 

ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ. PrƻǎǘŠ ǎŜ Řƻ ǘƻƘƻ ǾȌŘȅŎƪȅ ƴŠƧŀƪ ƴŀƳƻőƝƳΣ ƴŠŎƻ ǎƛ Ȋ ǘƻƘƻ ǾŜȊƳǳ ŀ ƧŘǳ ŘłƭΦ ! ŀǎƛ ǘƻ 

ƴŜƴƝ ƴłƘƻŘŀΣ ȌŜ Ƴƛ ŘŠǘƛΣ ōȅǙ ǎǾƻƧŜ ƴŜƳłƳΣ ǘŀƪ ƴŠƧŀƪ ǇŀŘŀƧ ŦǳǊǘ Řƻ ŎŜǎǘȅΧ 

 



 
 

Tereza Ramba ƻ ǎǾŞ ǇƻǎǘŀǾŠΧ 

bŀǘŀǑŀ ƧŜ ŘƛŀƳŜǘǊłƭƴŠ ƻŘƭƛǑƴł ƻŘŜ ƳŠΣ Ƨŀƪƻ ƻŘ ¢ŜǊŜȊȅΣ ŀ ǘƻ ǇǌŜǎǘƻΣ ȌŜ jsme ǎŜ ƴŀŎƘłzely ǾƭŀǎǘƴŠ 

ǾŜ ǎǘŜƧƴȇ ȌƛǾƻǘƴƝ ǎƛǘǳŀŎƛΧ 

bŀǘŀǑŀ ōȅ ŎƘǘŠƭŀ Ȋǻǎǘŀǘ 

doma s ŘƝǘŠǘŜƳΣ ŀƭŜ 

ƴŜƳǻȌŜΣ ƴŜƴƝ 

v ǇŀǊǘƴŜǊǎƪŞƳ ǾȊǘŀƘǳ ŀ 

őƭƻǾŠƪΣ ǎŜ ƪǘŜǊȇƳ ǎƛ 

ǳŘŠƭŀƭŀ ŘƝǘŠΣ ǾȅƳȅǎƭƝΣ ȌŜ 

bŀǘŀǑŀ ōǳŘŜ ǾȅŘŠƭłǾŀǘ 

ǇŜƴƝȊŜΦ ¢ŀƪȌŜ Ƨł ǘƻ ƘǊaji 

ǘŀƪΣ ȌŜ ƻƴŀ Řƻ ǇǊłŎŜ 

ƳǳǎŜƭŀΣ ǇǊƻǘƻȌŜ Ƨƛƴŀƪ 

ōȅŎƘ ǘƻ ƴŜȊǾƭłŘƭŀ Χ 

όǎƳƝŎƘύ aƻȌƴł ōȅ ǾłƳ 

Ǉŀƴ ałŘƭ ƴŜōƻ Ǉŀƴ 

ǊŜȌƛǎŞǊ IŀƭǳȊŀ ǌŜƪƭƛΣ ȌŜ ǘƻ ƧŜ ƧƛƴŀƪΣ ŀƭŜ Ƨł ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ƘǊŀƧǳ ǘŀƪΣ ȌŜ Řƻ ǇǊłŎŜ ƳǳǎŜƭŀΦ  bŀǘŀǑŀ ŀ 

5ƻƳƛƴƛƪ ǊŜŀƭƛȊǳƧƝ ǾŜ ŦƛƭƳǳ ǾȇŎƘƻǾǳΣ ƪǘŜǊł ƧŜ ƻŘƭƛǑƴł ƻŘ ƴŀǑŜƘƻ ƪƻƴǘŀƪǘƴƝƘƻ ǊƻŘƛőƻǾǎǘǾƝΣ ƪǘŜǊŞ 

jedeme my s aŀǘȅłǑŜƳΦ !ƭŜ ǎŎŞƴłǌ ōȅƭ ǘŀƪ ŘƻōǌŜ ƴŀǇǎŀƴȇΣ ŀ ǘŀƪ ǾǘƛǇƴȇΣ ȌŜ ƛ ƪŘȅȌ ƳłǘŜ ǵǇƭƴŠ 

Ƨƛƴȇ ȊǇǻǎƻō ǾȇŎƘƻǾȅΣ ǘŀƪ ƛ Ǿȅ Ƨŀƪƻ ŘƛǾłƪ Ǿ ƪƛƴŠΣ ǘŀƪ ƛ Ƴȅ Ƨŀƪƻ ǘǾǻǊŎƛ ǎŜ ǎ ǘƝƳ ƻƪŀƳȌƛǘŠ ȊǘƻǘƻȌƴƝǘŜΦ 

tǊƻǘƻȌŜ ƳƝǘ ŘƝǘŠ ƧŜ ǘŀƪ ǎǘǊŀǑƴŠ ƴŜǇǌŜƴƻǎƴȇ ŀ ȊłǊƻǾŜƶ Ǿ ƴŠőŜƳ ǘŀƪ ǎǘǊŀǑƴŠ ǎǘŜƧƴȇΣ ȌŜ ǎŜ Ǿ tom 

ǳǊőƛǘŠ ƪŀȌŘȇ ƴŀƧŘŜΦ YŀȌŘȇ ǎŜ ƴŀƧŘŜ Ǿ ǘƻƳ ǇǌŜƘǊŀōƻǾłƴƝ ƳƻƪǊȇŎƘ ǇƭŜƴ ŀ ȊŀƪƻǇłǾłƴƝ ƻ ǾŠŎƛΦ  

 

Χ ƻ ǎǊƻǾƴłƴƝ ƴŀǘłőŜƴƝ Ǿ ǘŠƘƻǘŜƴǎǘǾƝ ŀ ƳŀǘŜǌǎǘǾƝ 

ałƳ ǇƻŎƛǘΣ ȌŜ ǘƻ ǘŜƘŘȅ ōȅƭƻ ƧŜŘƴƻŘǳǑǑƝΦ Wł ƧǎŜƳ ƳŠƭŀ Řƻƪƻƴŀƭȇ ǘŠƘƻǘŜƴǎǘǾƝΣ ŀ ƛ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ōȅƭŀ 

v ǇƻǎƭŜŘƴƝƳ ǘǊƛƳŜǎǘǊǳ, ōŠƘŀƭŀ jsem Ǉƻ ǾƛƴƛŎƝŎƘ ŀ ƳŠƭŀ ƧǎŜƳ ǇƻŎƛǘΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ǎǘǊŀǑƴŠ ǳƴŀǾŜƴł. Po 

ƴŀǘłőŜƴƝ jsem ǎƛ ǎŜŘƭŀΣ ƪƻǳƪŀƭŀ ƧǎŜƳ Řƻ ǾƛƴƛŎ ŀ ƧŜŘƭŀ ǇłǊƪȅ ƻŘ ƳłƳȅΣ Ŏƻ Ƴƛ ǇǌƛǾŜȊƭŀ Ȋ Francie a 

Ǉƛƭŀ ƧǎŜƳ ƴŠƧŀƪŞƘƻ /idera. tǌƛ ƴŀǘłőŜƴƝ 5ŜƴƝőƪǳ Slunce vstalo v ǇŠǘ ƘƻŘƛƴ ǊłƴƻΣ Ƨł ǘƻ ƴŠƧŀƪ 

doklepala do sedmi, ƴŜȌ ƧǎŜƳ ƳŠƭŀ ƴłǎǘǳǇΣ ǇǌƛǾŜzli ōŀōƛőƪǳΣ ǎ ōŀōƛőƪƻǳ Ƨsme jely se Sluncem 

na plac, v ƪŀȌŘŞ pauze jsem ǎƛ Ƙƻ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ŎƘǘŠƭŀ ǳȌƝǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǎŜ Ƴƛ Ǉƻ ƴŠƳ ǎǘȇǎƪaloΣ ǾŜőer 

v ǑŜǎǘ Ƴƛ ƻŘǾŜȊli ōŀōƛőƪǳ ŀ Ƨł ƳŠƭŀ zase Slunce, ǘŀƪȌŜ ǘƻ byla ǘŀƪƻǾł ǘǌŜǘƝ ǑƛŎƘǘŀΦΦΦ !ƭŜ ƳǳǎƝƳ 

ǌƝŎǘΣ ȌŜ ƛ ǇǌŜǎ ǘƻΣ ȌŜ ǘƻ bylo ƴłǊƻőƴȇΣ ǘŀƪ ōȅŎƘ ƴŜŎƘǘŠƭŀ ƴŀǎǘłǾŀƧƝŎƝ ƳŀƳƛƴƪȅ ŘŠǎƛǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƴƛƪŘȅ 

ƳǻƧ ȌƛǾƻǘ ƴŜōȅƭ ǘŀƪ ƴŀǇƭƴŠƴȇ ŀ Ƨł ǾǻōŜŎ ƴŜŎƘłǇǳΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ ǇǌŜŘ ǘƝƳ ŘŠƭŀƭŀΦ A ǳȌ ōȅŎƘ ǘƻ ƴŜŎƘǘŠƭŀ 

ƴƛƪŘȅ ƧƛƴŀƪΦ ! ǘƻ ŀǎƛ ǌŜƪƴŜ ƪŀȌŘł ƳłƳŀΧ   



 
 

[ǳŎƛŜ tƻƭƛǑŜƴǎƪł 

IǊŀƧƛ bƛƪƻƭǳΣ ŎƻȌ ƧŜ 

bŀǘŀǑƛƴŀ ƪŀƳŀǊłŘƪŀ 

z ǇǊłŎŜΦ ¢ŀƪŞ Ƴł ŘƝǘŠΣ 

ŀ ǘƝƳΣ ȌŜ ǇǊƻȌƝǾł 

ƳŀǘŜǌǎǘǾƝΣ ǘŀƪ ƳŀƧƝ 

k ǎƻōŠ ōƭƝȌΣ ƴŜȌ ǎ 

ƻǎǘŀǘƴƝƳŀ ƘƻƭƪŀƳŀΦ 

 

 

 

 

 

Jirka o Tereze ς Tereza o Jirkovi 

WƛǌƝ ałŘƭ ƻ ǇƻǎǘŀǾŠΣ ƪǘŜǊƻǳ ƘǊŀƧŜ ¢ŜǊŜȊŀ wŀƳōŀ 

bŀǘŀǑŀ Ƴł ŘƻōǊƻǳ ǇǊłŎƛ ŀ ƴŜƴƝ ǘƻ ƘƻƭƪŀΣ ƪǘŜǊł ōȅ ǎŜ ƴǳǘƴŠ Ƙƴŀƭŀ Řƻ ǾȊǘŀƘǳΦ ½łǊƻǾŜƶ 

ƴŜǇƭłƴƻǾŀƭŀ ŀƴƛ ǘƻƘƭŜΣ ȌŜ ōȅ ƧŜƴ ǘŀƪ ǎ ƴŠƪȇƳ ǳƧŜƭŀ ŀ ōȅƭ ǇǊǻǑǾƛƘΣ ƴƛŎƳŞƴŠ ǎǘŀƴŜ ǎŜ ŀ ƻƴŀ ǘƻƳǳ 

őŜƭƝ ǾŜƭƳƛ ǎǘŀǘŜőƴŠΧ 5ƻƳƛƴƛƪŀ Řƻ ƴƛőŜƘƻ ƴŜƴǳǘƝΣ ƧŜƴƻƳ ŎƘŎŜ ǘƻ ƴŜƧȊłƪƭŀŘƴŠƧǑƝΣ ŀōȅ ǎŜ ƴŀ ƴŠ 

ƴŜǾȅƪŀǑƭŀƭΣ ŀƭŜ ǊŜǎǇŜƪǘǳƧŜΣ Ŏƻ ƻƴ ŎƘŎŜΣ ŎƻȌ Ƴƛ ǇǌƛƧŘŜ ŘƻŎŜƭŀ ƻŘǾłȌƴȇ ŀ ǾŜƭƳƛ ǎŜōŜǾŠŘƻƳȇ Ȋ ƧŜƧƝ 

ǎǘǊŀƴȅΧ ½łǊƻǾŜƶ Ƴł ǇƻŎƛǘΣ ȌŜ ōȅ ƧƛƳ ǘƻ ƳƻƘƭƻ ŦǳƴƎƻǾŀǘ ŀ ƳƻƘƭƛ ōȅ ǇłǊ ōȇǘΦ aǳǎƝ ŀƭŜ bojovat 

s ǘƝƳΣ ƧŜǎǘƭƛ ǘƻ ƻōŀ ŎƘǘŠƧƝΦ 

 

O  vztahu Terezy k ŘŠǘŜƳ 

Wł ǎƛ ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ¢ŜǊƪȅ ǾȊǘŀƘ ƪ ŘŠǘŜƳ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ǾȇƧƛƳŜőƴȇΦ hƴŀ ǘƝƳΣ ƪŘȅ ǎŜ ǎǘŀƭŀ ƳŀǘƪƻǳΣ 

ƳŜƴǘłƭƴŠΣ ŎƻȌ ōȅƭƻ ŀǎƛ ƻ ŘǾŀ Ǌƻƪȅ ŘǌƝǾΣ ƴŜȌ ŘƝǘŠ ƳŠƭŀΣ ǎǘǊŀǑƴŠ ƻǎƻōƴƻǎǘƴŠ ǇƻǾȅǊƻǎǘƭŀΦ ! Ŏƻ ƧŜ ƴŀ 

ǘƻƳ ǵǇƭƴŠ ƴŜƧƭŜǇǑƝΣ ȌŜ ǎŜ ǘƻ ǇǊƻƧŜǾƛƭƻ Ǿ ǇǊłŎƛΦ bŀƧŜŘƴƻǳ Ȋŀőŀƭŀ ƘŜǊŜŎƪȅ ǊƛǎƪƻǾŀǘΣ ŀ ǘƻ ƴŜǎŜ ƻǾƻŎŜΦ 

aȅǎƭƝƳ ǎƛΣ ȌŜ ƧŜƧƝ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ǊƻƭŜ Ƨǎƻǳ ƻǇǊŀǾŘǳ ƻŘ ǘȇ ŘƻōȅΣ ƪŘȅ ǎŜ ǎǘŀƭŀ ƳŜƴǘłƭƴŠ ƳŀǘƪƻǳΦ ! ƴŀǾƝŎ 

ǇƻŎƘƻǇƛƭŀΣ ȌŜ Ƴł Ǿ ǎƻōŠ ƛ ƴŠŎƻ ƧƛƴȇƘƻΣ ƴŜȌ ǘƻΣ ȌŜ ƧŜ ƘŜǊŜőƪŀΣ ȌŜ ƧŜƧƝ ƻǎƻōƴƻǎǘ ƧŜ ǘƻ ǵǇƭƴŠ 

ƴŜƧǎƛƭƴŠƧǑƝΦ bŀƧŜŘƴƻǳ ǎŜ ǊƻȊƘƻŘƭŀ ǘƻ ŘłǾŀǘ ƭƛŘŜƳ ƴŀƧŜǾƻ ŀ ŘƴŜǎƪŀ ƧŜ ǘƻ ǳȌ ǘŀƪƻǾł ǇǳōƭƛŎ ŦƛƎǳǊŜ 

a dost si ǳȌƝǾłΣ ȌŜ ƪ ƭƛŘŜƳ ǇǊƻƳƭƻǳǾłΦ bŀǇǎŀƭŀ ƪƴƝȌƪǳ ŀ Ƨł ǎƛ ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ŘǻǾƻŘ ǘƻƘƻ ƧŜΣ ȌŜ ǇǊƻǎǘŠ 

ƧŜ ƳŀǘƪƻǳΧ    



 
 

 

¢ŜǊŜȊŀ wŀƳōŀ ƻ ǇƻǎǘŀǾŠ WƛǊƪȅ ałŘƭŀ 

aȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ǇƻǎǘŀǾŀ 5ƻƳƛƴƛƪŀ ƧŜ ƘƻŘƴŠ ƻŘƭƛǑƴł ƻŘ WƛǊƪȅΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ǇǌŜǎǾŠŘőŜƴłΣ ȌŜ ƻƴ ōǳŘŜ 

ƘƻŘƴŠ ƳƛƭǳƧƝŎƝ ŀ ǊƻȊƳŀȊƭǳƧƝŎƝ ǘŀǘƝƴŜƪΦ VƛŘƝƳ to v ƧŜƘƻ ǊƻŘƛƴŠΣ Ƨŀƪ ŦǳƴƎǳƧŜΣ Ƨŀƪ ǾǑŜŎƘƴȅ ŘŠǘƛ ƻƪƻƭƻ 

ƴŠƧ Ƨǎƻǳ ǊƻȊƳŀȊƭƻǾŀƴȇΣ ŀƭŜ ƧŜƘƻ ǇƻǎǘŀǾŀ ǾŜ ŦƛƭƳǳ ƧŜ ȊǇƻőłǘƪǳ ŀȌ ǘŀƪƻǾł ŎȅƴƛŎƪłΧ ±ƭŀǎǘƴŠ ǎŜ ǘƻ 

ǎƴŀȌƝ ǇƻǳȊŜ ƴŠƧŀƪ ǇǌŜȌƝǘΦ ! WƛǊƪŀ ǘƻ ƘǊŀƧŜ ƘǊƻȊƴŠ ŘƻōǌŜΦ 

 

O vztahu Jirky k ŘŠǘŜƳ 

WƛǊƪŀ ǎƛŎŜ ƪŘȅǎƛ ƴŜǎƴłǑŜƭ ǇǎȅΣ ŀƭŜ ƴŀ {ŜǾŜǊƴƝƳ ǇƽƭǳΣ ƪŘŜ ƧǎƳŜ ǎǇƻƭǳ ōȅƭƛΣ ǎŜ ǳƪłȊŀƭƻΣ ȌŜ ǳȌ ƧŜ Ƴł 

ǊłŘΣ ŀƭŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ƳƛƭƻǾŀƭ ŘŠǘƛΦ aȅǎƭƝƳ ǎƛΣ ȌŜ ƧŜƘƻ ƭłǎƪŀ ƪ ŘŠǘŜƳ ǎŜ ǇǊƻƘƭǳōǳƧŜ ŀ ǘŀƪȅΣ ȌŜ Ƴǳ 

ǎƻƭƛŘƴŠ ȊŀőƝƴŀƧƝ ǘƛƪŀǘ ƘƻŘƛƴȅ ŀ ǘŜƴƘƭŜ ŦƛƭƳ Ƙƻ ǘƻǘłƭƴŠ ŘƻŘŠƭŀƭ Χ ¢ŀƪȌŜ ƘƻƭƪȅΣ ŘǊȌǘŜ ǎƛ ǎǳƪƴŠΗ WƛǊƪŀ 

ǾȅǊłȌƝ Řƻ tǊŀƘȅ ŀ ōǳŘŜ ǘƻ ȊƭȇΗ όǎƳƝŎƘύ. tǌłƭŀ ōȅŎƘ ǎƛΣ ŀōȅ ƳŠƭ ŘŠǘƛ ǎ ȌŜƴƻǳΣ ƪǘŜǊƻǳ ōǳŘŜ ǾŜƭƛŎŜ 

milovat, a s ƪǘŜǊƻǳ ǎƛ Ƨł ōǳŘǳ ǊƻȊǳƳŠǘ ŀ ǇƻǎǘŀǾƝƳŜ ǎƛ Ǿ Lǘłƭƛƛ ŘǾƻƧŘƻƳŜƪΦ όǎƳƝŎƘύ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

.ŀōƛőƪȅ ƴŀǇƻǇǊǾŞ 

tŀǾƭŀ ¢ƻƳƛŎƻǾł 

tƻǇǊǾŞ ǾƭŀǎǘƴŠ ƘǊŀƧǳ ōŀōƛőƪǳΦ { ƳȇƳ ǾƭŀǎǘƴƝƳ ƳǳȌŜƳ ƘǊŀƧŜƳŜ ǊƻŘƛőŜ WƛǊƪȅ ałŘƭŀΣ ŎƻȌ ƧŜ ǘŜƴ 

ƳƻŘŜǊƴƝ ŦƻǘǊΣ ƪǘŜǊȇ ȊǻǎǘłǾł ƴŀ 

ƳŀǘŜǌǎƪŞΦ ! Ƴȅ ƧǎƳŜ ǘŀƪƻǾł 

ƻōȅőŜƧƴł ƳƛƭǳƧƝŎƝ ǊƻŘƛƴŀΣ 

ƳƛƭǳƧƝŎƝ ǊƻŘƛőŜ ŀ ȊłǊƻǾŜƶ ƧǎŜƳ 

ǘŀƪƻǾł ƳƛƭǳƧƝŎƝ ōŀōƛőƪŀΦ  5ł ǎŜ 

ǌƝŎǘΣ ȌŜ ƘƭŀǾƴƝ Ǉƻǎtava je ale 

Ŧŀƪǘ ǘƻ ŘƝǘŠ. 

 

 

 

 

 

 

 

[ǳŎƛŜ .ŜƴŜǑƻǾłΣ wƻƳŀƴ ½ŀŎƘ 

Lucie: WŜ ǘƻ ǇƻǇǊǾŞ Ǿ ȌƛǾƻǘŠΣ Ŏƻ ǘŀƪƻǾƻǳ Ǌƻƭƛ ƳłƳŜΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ōŀōƛőƪŀ ŀ ŘŠŘŀ ŀ ƳǳǎƝƳ ǌƝŎǘΣ ȌŜ ǇǊƻ 

ƘŜǊŎŜ ƧŜ ȊǾƭłǑǘƴƝΣ ǇǌŜƘƻŘƛǘ ǎŜ 

z ǊƻƭƝ ƳƭŀŘȇŎƘ, ƴŠƪŘȅ ǇŠƪƴȇŎƘ, 

ƳǳȌǻ ŀ ȌŜƴ ƴŀ ōŀōƛőƪǳ ŀ ŘŠŘǳΦ 

!ƭŜ ǘŀƪƻǾȇ ƧŜ ȌƛǾƻǘ ŀ ƴŜŘł ǎŜ 

s ǘƝƳ ƴƛŎ ŘŠƭŀǘΦ 

Roman: WǎƳŜ ǊƻŘƛőŜ ¢ŜǊŜȊȅ 

wŀƳōȅΣ őƛƭƛ bŀǘŀǑȅΣ ƪǘŜǊł Ƴł 

ŘƝǘŠΣ ǘƝƳ ǇłŘŜƳ ŘŠŘŜőŜƪ ŀ 

ōŀōƛőƪŀΦ YŘȅȌ ƧǎƳŜ ǇǊǾƴƝ ŘŜƴ 

ƻŘƧƝȌŘŠƭƛ Ȋ ǇƭŀŎǳΣ ǘŀƪ Ƴƛ [ǳŎƪŀ 

v ŀǳǘŠ ǌŜƪƭŀ ǘŀƪƻǾȇƳ ǎƳǳǘƴȇƳ 

ǘƽƴŜƳΥ α±ƝǑ Ŏƻ ǘƻ ȊƴŀƳŜƴłΚά ŀ 

Ƨł ǌƝƪłƳΥ αbŜ ƴŜǾƝƳάΣ αbƻΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ƘǊłƭƛ ōŀōƛőƪǳ ŀ ŘŠŘŜőƪŀάΦ ! Ǉŀƪ ǳȌ ƧǎƳŜ ƴŜƳƭǳǾƛƭƛ ŀȌ Řƻ 

Prahy. 

 

 

 


